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Abstract

A laser control system was designed and constructed in this work. 

Diode laser with wavelength 670nm and output power 1mW was used to 

operate the 555 timer and JK flip-flop for a different time intervals. The time 

high had been calculated and measured through the capacitor value of the 

circuit.

The response of the electronic circuit was tested to work with 

different lasers. (i.e. He-Ne laser 632.8nm with output power 1mW, diode 

laser 820nm with output power 75mW, and using the diode laser 670nm, 

with output power 1mW).  

The electronic circuit was responded for all the lasers with wavelength 

in the visible portion only.

To operate the circuit by a single laser wavelength, a suitable filter 

was selected, then the circuit had been operate with the diode laser 670nm 

only.

This means that the electronic circuit was controlled and operated 

using one laser as switch.



The operation of the circuit by using specific laser for different 

distances was tested, and showed that the maximum distance for the diode 

laser (670nm), was 50meter.  
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الخلصةة

 تحكففم منظومففة وتشففغيل تصففميم تففم البحففث هففذا فففي

 670 الموجى الطول ذي الثنائ ليزر بالليزر. أستخدم تعمل الكترونية

 مرجففاح ) وكذلك555( الموقت لتشغيل وات  ملى1 وبقدره نانوميتر

JKمن التشغيل زمن وقياس حساب تم حيث مختلفة زمنية  وبفترات 

الدائرة. في المكثف قيمة تغيير خلل

 مختلفة ليزرات مع للعمل اللكترونية الدائرة استجابة اختبار تم

 وات  ملففى1 بقففدره ) نففانومتر632.8( نيففون الهليففوم ليففزر مثففل

 )670( الثنففائ وليزر وات  ملى75  بقدره ) نانومتر820( وليزرالثنائ

 لليففزرات اللكترونيففة الففدائرة وات. اسففتجابت  ملى1 بقدره نانوميتر

فقط.   المرئية الموجية الطووال ذات

 اختيففار تففم واحففد بليففزر تعمففل اللكترونيففة الففدائرة جعففل بهدف

 ) نففانوميتر670( الثنففائ لليففزر الدائرة استجابت حيث مناسب مرشح

 فففي التحكففم تففم لففذلك ووفقففا الخففرى لليففزرات تسففتجيب ولففم فقط

واحد. موجى طوول ذى ليزر بواسطة اللكترونية الدائرة تشغيل



 بعففد علففى المحففدد الليففزر بواسففطة الففدائرة وتشففغيل اختبففار تففم كما

 )متر.50( مسافة حتى الدائرة تشغيل أمكن حيث مختلفة ولمسافات
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